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Létrejött a magyar agrároktatás fel-
legvára, a MATE. A gödöllői Szent 
István Egyetemhez csatlakozott a 
Nemzeti Agrárkutatási és Innovációs 
Központ 11 kutatóintézete és gazda-
sági társaságai, valamint a Debreceni 
Egyetem Agrár Kutatóintézetek és 
Tangazdaság Karcagi Kutatóintéze-
te is. A MATE fenntartója a Magyar 
Agrár- és Élettudományi Egyetemért 
Alapítvány.

Nagy István agrárminiszter, az alapít-
vány kuratóriumának egyik tagja az 
alapítványt bemutató sajtótájékozta-
tón kiemelte: ahhoz, hogy a magyar 
gazdák versenyképesek legyenek, 
először a magyar agrároktatásnak kell 
versenyképesnek lennie.
„Kutató, oktató és gyakorló egyetemre 
van szükség, amely segít vonzóvá tenni 
a mezőgazdasági és az élelmiszeripari 
pályát a fiatalok számára. Az agrárium 
és az élelmiszeripar stratégiai ágazat, 
mindig szükség lesz rá, ezt megmutatta 
a koronavírus-válság is” – tette hozzá 
Nagy István.

Lázár János, a mezőhegyesi Nemzeti 
Ménesbirtok és Tangazdaság koordi-
nálásával megbízott kormánybiztos, 
szintén az alapítvány kuratóriumi tag-
jainak sorát erősíti. Kiemelte: olyan tíz 
esztendő van mögöttünk, ami bebizo-
nyította, hogy Magyarország nem kicsi 
ország, és ezzel a „kis ország” mentali-
tással ideje leszámolni.
„Az az állítás nem igaz, hogy nem 
vagyunk gazdagok nyersanyagban, 
hiszen a 21. század legfontosabb 
nyersanyaga, az édesvíz és a jól ter-
mő föld van a kezünkben, amit az 
elmúlt 100 esztendőben sajnos nem 
tudtunk jól kiaknázni. Ma az EU-ban 

Magyarország rendelkezik az egyik leg-
komolyabb agrár-adottsággal, ami az 
országon átfolyó édesvíz mennyiségét 
és az országban fellelhető termőföldet 
illeti” – hangsúlyozta a kormánybiztos, 
majd azt is kiemelte: az agráriumban 
rejlő potenciál feltárása már elkezdő-
dött, ehhez a kormányzat részéről meg-
van a megfelelő szándék. Az Egyetem 
és a Kuratórium szerepét abban látja, 
hogy a cél érdekében megfelelő tudást, 
készséget és képességet szolgáltasson, 
valamint biztosítsa a stabil és eredmé-
nyes vagyongazdálkodást. „Az, hogy az 
Egyetem a térség és Európa legjobbjai 
közé tartozzon, nemcsak presztízs-, ha-
nem nemzetgazdasági és szuverenitási 
kérdés is” – emelte ki Lázár János.
A MATE megbízott rektora, Gyuricza 
Csaba lett, aki elmondta: az új egye-
tem 5 campuson több mint 13 ezer 
hallgatóval kezdi meg a működését, 
ezzel Magyarország egyik legnagyobb 

egyeteme jött létre. „A korábbi, karokra 
alapozott egyetemi struktúra megszű-
nik, helyette 21, campusokon átnyúló 
egyetemi szakmai intézet jön létre. A 
cél az, hogy a MATE a világ és Európa 
egyik vezető agrárfókuszú egyetemévé 
váljon” – fűzte hozzá.
A Magyar Agrár- és Élettudományi 
Egyetemért Alapítvány elnöke, Csányi 
Sándor mindehhez hozzátette:
„Az új egyetemen minőségi munkát vár-
nak el, figyelni fogják a hallgatók, az 
őket alkalmazó vállalkozások, valamint 
a nemzetközi visszajelzéseket is”.

Létrejött a magyar agrároktatás
fellegvára, a MATE 
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1500 MILLIÁRD FORINT AZ 
EGYETEMEKNEK

Palkovics László innovációs és tech-
nológiai miniszter közölte: a magyar 
kormány 1500 milliárd forintot fordít 
az egyetemekre abból az összesen 
6000 ezer milliárd forintból, amelyet 
Magyarország a Európai Unió helyre-
állítási alapjából kap.

MEGALAKULT A VIDÉKFEJLESZTÉSI KORMÁNYBIZOTTSÁG
Összesen 7537 milliárd forintból fogják fejleszteni a magyar agráriumot a követ-
kező években, a fejlesztésekért pedig egy újonnan alakult kormánybizottság felel 
majd. Célja a mezőgazdaság és élelmiszeripar versenyképessé tétele, és az agrár-
képzés megerősítése. A kormánybizottságot Orbán Viktor miniszterelnök vezeti. 
Tagjai: Nagy István agrárminiszter, Stumpf István, a felsőoktatási modellváltással 
és az új fenntartói modell működésével kapcsolatos kormányzati feladatok koordi-
nációjáért felelős kormánybiztos, Navracsics Tibor, az Északnyugat-magyarországi 
Gazdaságfejlesztési Zóna komplex fejlesztéséért felelős kormánybiztosa, Lázár Já-
nos, a mezőhegyesi Nemzeti Ménesbirtok és Tangazdaság Zrt. által ellátott állami 
feladatok koordinálásáért felelős kormánybiztos. Titkára: európai uniós fejleszté-
sekért felelős államtitkár. Varga Mihály pénzügyminiszter meghívottként vesz részt. 

CAMPUSOK:

BUDAPEST: Budai
KESZTHELY: Georgikon
GÖDÖLLŐ: Szent István
GYÖNGYÖS: Károly Róbert
KAPOSVÁR: Kaposvári



Csongrád-Csanád 04. választókerület tájékoztató lapja 3

Szél István, a Nemzeti 
Agrárgazdasági Kamara 
Csongrád-Csanád Megyei 
Szervezetének elnöke la-
punknak kiemelte: a kö-
vetkező 9 évben érkező 
mintegy 7537 milliárd forint 
EU-s támogatás új lendüle-
tet ad majd a magyar agrá-
riumnak. A kormány ennek 
megfelelő elosztására egy 
programot is alkot, melybe 
a NAK számos javaslatát is 
beépítették. 

„Az új Közös Agrárpolitika 
támogatási rendszere 2023. 
január 1-jével indul, az ar-
ra vonatkozó uniós jog-
szabályokról még jelenleg 
is folynak a tárgyalások. 
Kamaránk legfontosabb 
feladatának tartjuk, hogy 
a döntéshozók mellett az 
ágazati szereplőkkel is folya-
matos kapcsolatot tartsunk 
és megfelelő információkkal 
lássuk el őket” – mondta el 
a NAK elnöke, majd azt is 
kiemelte: ráfér már az ága-
zatra, hiszen a koronavírus-
járvány ezt sem kímélte, de 
a kamara akkor is igyekezett 
„fogni a gazdák kezét”.
Szél István azt is elmondta: 
megalakították a Megyei 
Agrárkoordinációs Munka-
csoportokat is, melyek fon-
tos helyi fórumként szolgál-
tak a legégetőbb problémák 
orvoslásához, de online 
konferenciákat is tartottak 
és természetesen telefonon 

is folyamatosan elérhe-
tőek voltak. A NAK elnöke 
kiemelte: a kamara közre-
működésével az agrárpiac 
Csongrád-Csanád megyei 
szereplői közel 50 milliárd 
forint támogatási összeghez 

jutottak 2020-ban, 2021-től 
pedig az élelmiszer-előállítá-
sában részt vevő gazdasági 
vállalkozásoknak és a vidéki 
önkormányzatoknak – a ko-
rábbi évek 17,5 százaléka he-
lyett – 80 százalékos nemzeti 

társfinanszírozást biztosít 
az uniós vidékfejlesztési 
források mellé – természe-
tesen a helyi kamara azon 
fog dolgozni, hogy ezekből 
a támogatási összegekből is 
minél több jusson a térségbe. 

2020ban 50 milliárd forint támogatás
vándorolt a megyei agráriumba

Segítség a tanyán élőknek

Újabb nagyszabású tanya-
fejlesztési program indult – 
számolt be lapunknak Ben-
kő Zsolt, Hódmezővásár-
hely külterületi képviselője. 
Kiemelte: a pályázat segít-
ségével megújulhat a tanya-
si gazdálkodás, kedvezőbbé 
válhat a tanyasi életmód. 
A támogatás segíti az új ta-
nyagazdaságok indulását is. 

Gazdaságonként 3 millió 
forintra lehetett pályázni, 
a komplett program keret-
összege pedig 800 millió 
forint.

Egy korábbi pályázat kap-
csán pedig Lázár János 
országgyűlési képviselő 
segítségét kérte. A vásár-
helyi önkormányzat utoljára 
2017-ben döntött úgy, hogy 
pályázatot nyújt be és szerez 
forrást tanyavillamosításra, 
vagy ahol az nem lehetsé-
ges, napelemes rendszer 
kiépítésére. Az 1 milliárdos 
országos keretösszegből 
a város 50 millióra tarthat 
igényt, 10 százalékos ön-
erővel, melyet azonban a 
támogatásban részesülő ta-
nyatulajdonosok fizetnének. 

Egy-egy tanya villamosítása 
2-3 millió forintba kerülne, 
így az önerő tanyánként 
mindössze 2-400 ezer forin-
tot tenne ki, így egyedülálló 
lehetőséget biztosítana arra, 
hogy a vásárhelyi térség ta-
nyáit – alig néhány kivétellel 
– villamos árammal lássák el.
Benkő Zsolt elmondta, hiába 
érdeklődik, információt sem 
kap a várostól a témában, 
ezért az országgyűlési kép-
viselő segítségét kéri abban, 
hogy a beruházások miha-
marabb megvalósulhassa-
nak az érintett tanyákban. 
Egy-egy tulajdonos összesen 
4 millió forintot igényel-
hetett az önkormányzaton 
keresztül, és az összeg 10 szá-
zalékát kellene önerőként 
biztosítania.
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Varga József és Kucsora 
Péter gazdálkodók a 
Négyesnek elárulták: min-
den pályázati lehetőséget 
meg szoktak ragadni, amit 
csak lehet. A következő 
ciklusban érkező támogatá-
soknak is nagyon örülnek, 
biztosak benne, hogy élni 
fognak minden lehetőséggel. 

Kucsora Péterék gazdasá-
ga 2016 májusában adta be 
pályázatát, melyet 2017-ben 
meg is nyertek. 2019-ben 
végezték el a fejlesztést, 
mely során a szarvasmarha 
telepüket korszerűsítették. 
20 kilowattos napelemes 
rendszert telepítettek, vala-
mint egy szénatároló színt 

építettek a lucernaszéna 
és a gyepszéna számára. 
Gazdaságukban jelenleg 
közel 50 szarvasmarhát és 
mintegy 45 lovat tartanak. 
Kucsora Péter elmondta, 
céljuk a farm további bőví-
tése, fejlesztése, éppen ezért 
üdvözli a vidékfejlesztési 
ágazatból érkező híreket, az 
egyre több és nagyobb le-
hetőségeket. Hozzátette, re-
méli, hogy minél több kis- és 
közepes gazdaság tud ebből 

profitálni, az új támogatások 
hatalmas segítséget jelente-
nének a hozzájuk hasonló 
gazdálkodóknak. A lehe-
tőséget ők is ki szeretnék 
használni, állatbeállókat, 
fedett színeket szeretnének 
kialakítani, a téli takarmá-
nyozás biztosításához pedig 
fűkaszát és bálázót, bálahor-
dót szeretnének beszerezni.

Varga József vásárhelyi 
gazdálkodó korábban fok-
hagymatermesztéssel (is) 
foglalkozott, melyhez ered-
ményesen indult egy kerté-
szetigép-beszerzést segítő 
pályázaton. A növényápolási 
munkákat megkönnyítendő, 
egy permetezőgépet vásá-
rolt. A pályázat 50 százalé-
kos utófinanszírozású volt, 
a 12 millióba kerülő gépnek 
felét így visszakapta a pá-
lyázat során. Az Amazon UG 
típusú, vontatott permetező 
azóta is jó szolgálatot tesz a 
gazdaságban, bár elmondta, 

a fokhagymatermesztéssel 
felhagyott az olcsó külföl-
di áru megjelenése miatt, 
ugyanis a fokhagymater-
mesztés nagy élőerőt követel, 
és egyre nehezebben talált 
erre a tevékenységre munka-
erőt. Varga József értesült a 
közelmúlt híreiről, az agrári-
umnak szánt forrásokról, ám 
azt még nem tudja, számára 
mi lenne a legkedvezőbb, de 
azt leszögezte, biztosan pá-
lyázni fog.

A gazdák nagyon örülnek a pályázati
lehetőségeknek
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Történelmi jelentőségű pillanatok: megtette
az első köreit a tramtrain Vásárhelyen

A közelmúltban megérke-
zett a várva várt villamos-
vasút egyik szerelvénye 
Hódmezővásárhelyre, hogy 
megtegye első próbakörét a 
városban. A tesztről Lázár 
János, a beruházásért fele-
lős kormánybiztos kiemel-
te: minden rendben zajlott.

„A vasútvillamos első szerel-
vénye megtette az első 7 km-
es próbautat Hódmezővásár-
helyen. Népkert–Nagyállo-
más 3,5 km, és vissza szintén 
ugyanennyi. Minden kivá-
lóan működött, gratulálok 

Hódmezővásárhelynek, ősz-
szel mindenki használhatja, 
és minden hódmezővásárhe-
lyi polgártársamnak ezáltal 
jobb lesz az élete. Mi pedig, 
akik ennek a szerelvénynek, 
ennek az infrastruktúrának 
a létrehozásában közre-
működtünk, úgy gondolom, 
hogy nagy sikert értünk el, 
és reményeim szerint közö-
sen voltunk képesek szolgál-
ni ennek a városnak a jövőjét 
és boldogulását. Használják 
a vásárhelyiek jó egészség-
gel!” – hangsúlyozta a pro-
jekt kapcsán Lázár János.
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Január 1-jén elindult hazánk 
egyik legnagyobb mértékű 
otthonfelújítási program-
ja. A támogatás iránt máris 
hatalmas az érdeklődés, 
több száz család nyújtotta 
be a kérelmét – jelentette 
be nemrég Novák Katalin, 
családokért felelős tárca 
nélküli miniszter.

A lehetőség azonban még 
2022. december 31-ig rendel-
kezésre áll, így érdemes min-
den, legalább egy gyermeket 
nevelő családnak élni vele. 
A támogatás lényege, hogy 
az otthonfelújítás költségei-
nek felét, maximum 3 millió 
forintig visszatéríti az állam, 
akik pedig nem tudják előre 

megfinanszírozni a felújí-
tási költségeket, maximum 
hatmillió forintos felújítási 
kölcsönt vehetnek fel.

Lássuk, hogy pontosan 
hogyan és milyen feltételek-
kel lehet hozzájutni!

 Ɋ Bankfiókokban lehet 
igényelni;

 Ɋ A gyermek életkora nem 
haladhatja meg a 25 évet, 
születendő babánál pedig 
minimum 12 hetesnek kell 
lennie a magzatnak;

 Ɋ Legalább 1 éve a felújítan-
dó ingatlanban kell élni;

 Ɋ Minimum 50%-ban 

lakástulajdonosnak kell 
lenni;

 Ɋ Legalább 1 év biztosítotti 
jogviszony szükséges hoz-
zá, de házaspárok, élet-
társak esetén elég, ha az 
egyiküknek ez megvan;

 Ɋ Elfogadják a felsőoktatási 
jogviszonyt is;

 Ɋ A támogatás fele részben 
finanszírozza a munka-
díjat, és fele részben az 
anyagköltséget – ezekről 
számlákat kell gyűjteni;

 Ɋ Kizárólag a 2021. január 
1-je után kiállított szám-
lákkal igazolt anyag- és 
munkaköltségekre 

lehet igényelni a felújítási 
támogatást;

 Ɋ Olyan számla nem mutat-
ható be, amit korábban, 
például a CSOK-hoz már 
felhasználtak.

Ezeket a számlákat elektro-
nikusan, személyesen vagy 
postai úton el kell juttatni a 
Magyar Államkincstárnak a 
munkálatok befejezését kö-
vető 60 napon belül.
Ezeket ellenőrzi a MÁK, 
majd jóváhagyást követően 
kiutalják a felújításra fordí-
tott összeg felét, max. 3 mil-
lió forintot.

Segítünk – így tudják felújítani
az otthonukat az állam
támogatásával

Telefonon is több tucatnyian hívták Lázár Jánost
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Ugyan a járványhelyzet miatt 
most mellőzni kell a szemé-
lyes találkozásokat, Lázár 
János szerint a választók 
meghallgatása kiemelten 
fontos. Éppen ezért fogadó-
óráit ugyanúgy megtartja, 
csak rendhagyó módon, tele-
fonon. Az elmúlt időszakban 
két napon is várta a választó-
kerületben élők kérdéseit. 
Összesen közel 70-en keres-
ték fel, Vásárhelyen többen 

a tanyavillamosítás kapcsán 
kérték a segítségét, mert a 
folyamat elakadt, de többen 
kértek tanácsot a járvány-
helyzet kapcsán is, és a tram-
trainről is sokan érdeklődtek. 
Makón főként turisztikai 
kérdések merültek fel, mint 
például a szálláshelyek bőví-
tése, de érkeztek kérdések a 
képviselőhöz a különféle csa-
ládokat segítő kormányzati 
programok kapcsán is.
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Elképesztő léptékű sport-
fejlesztések vették kezde-
tüket a Maros-parti város-
ban: új csarnokok épülnek, 
a meglévő pályák pedig 
megújulnak.

NYÁRON ELINDULHAT 
A KÉZILABDACSARNOK 
ÉPÍTÉSE

Már a közbeszereztetés 
zajlik a makói kézilabdacsar-
nok ügyében, így amint meg-
lesz a kivitelező, akár nyáron 
el is indulhat a megépítése, 
hiszen a területet az ön-
kormányzat már korábban 
rendbe tette, közművesítette, 
így minden feltétel adott – 
közölte lapunkkal Czirbus 
Gábor települési képviselő.
„A Magyar Kézilabda Szö-
vetség támogatásával épül 
meg a csarnok a Justh Gyula 
utcában, a Szikszai iskola 
mellett. Nagy öröm, mert 
többfunkciós lesz: egyrészt 
tökéletes lesz a szikszaisok 
mindennapos testnevelés-
óráinak megtartására, a ké-
zilabdások edzései helyszíné-
nek, de bajnoki mérkőzéseket 
és tornákat is lehet majd itt 
tartani” – mondta el Czirbus 
Gábor, aki a paramétereit 
is ismertette: 1727 m2 alap-
területű lesz, 20×40 méteres 
pályával, 150 fős lelátóval és 
4 sportolói, valamint 2 játék-
vezetői öltözővel, szertárral.
A beruházás összértéke több 
mint 1 milliárd forint.

LŐTÉR IS LESZ MAKÓN

Makó bekerült azon szeren-
csés városok közé, ahol a 
jövőben Honvédelmi Sport-
központ épül hamarosan, 
szintén a kormány támoga-
tásának köszönhetően.
„Városunkban tervezés alatt 
áll ez a központ, és nagyon 
örülünk, hogy nálunk is 
megvalósul. A tervek szerint 
lesz egy 50 méteres fedett 
lőtér, 10 lőállással, vala-
mint egy önvédelmi sportok 

oktatására alkalmas küzdő-
tér és egy közösségi tér is” 
– osztotta meg a részleteket 
Czirbus Gábor.

Jelenleg öt ilyen csarnok 
már épül az országban és to-
vábbi húsz áll tervezés alatt, 
ezek közé kerülhetett be a 
makói is.

SÍNEN VAN A TENISZ-
CENTRUM MEGÉPÍTÉSE IS

Makón élénk a tenisz sport-
élet, ám jelenleg mindössze 
egyetlen pálya áll ehhez ren-
delkezésre. Ezért is döntött 
úgy az Ütős Sportegyesület, 
hogy pályáznak a Magyar 
Tenisz Szövetségnél egy na-
gyobb összegre, melyből egy 
komolyabb centrum épülhet.
„Most készül az épület kon-
cepciós terve, e szerint olyan 

pályát szeretnének létrehoz-
ni, ami a családi pályamo-
dellnek megfelel, azaz 4+2-es, 
és ebből 1-2 fedhető lenne.

Ehhez hozzátesszük még a 
sportszakmai koncepciónkat, 
és így nyújtjuk be a szövet-
séghez” – mondta el Kovács 
Gábor, a sportegyesület al-
elnöke, aki azt is hozzátette: 
a Liget utcában már kaptak 
az önkormányzattól egy erre 
alkalmas területet.
„Nekünk 75 tagunk van, de a 
gyerekek körében is népsze-
rű itt a tenisz, nyári táboro-
kat is tartunk nekik, vala-
mint a turisták is sokszor 
keresik. Ez a pálya minderre 
meg fog felelni, valamint 
akár kisebb nemzetközi 
versenyeket is lehet itt majd 
tartani” – hangsúlyozta az 
alelnök.

A JÉGPÁLYA MEGÚJUL

Az elmúlt években a makói-
ak egyik kedvenc téli sportja 
a jégkorcsolya lett, valamint 
a Maros Téli Sportegyesület 
is új lendületet vett. Nem-
rég 25 gyerkőccel gyarapod-
tak, és eljött az ideje a pálya 
megújulásának is. A tervek 
között szerepel egy hőszi-
getelt sátor, műanyag pálya 
a görkorisoknak, öltöző- és 
szaniterkonténerek, vala-
mint a jelenlegi pálya bőví-
tése is. Ezt főként 100 millió 
forint TAO forrásból valósí-
tanák meg.

PARKOLÓ ÉPÜL A VÁROSI 
SPORTPÁLYÁNÁL

A régi büfé és a tekepálya 
helyén kerül kialakításra. Ez 
a beruházás azért is nagyon 
fontos – emelte ki lapunk-
nak Czirbus Gábor – mert 
így tehermentesítve lenne a 
43-as főút a parkoló autók-
tól, sokan ugyanis most ott 
teszik le a kocsijukat. Erre 
összesen 170 millió forintot 
költenek, TAO forrásból.

Több milliárd forintos sportfejlesztések Makón

„Nagyon várjuk már a kézilabdacsarnokot, hiszen végre ké-
nyelmes, tágas helyen lehetnek a testnevelésórák, és akár 
rendezvényeket is fogunk tudni ott tartani” – mondta el la-
punknak Bertus-Barcza Csabáné, a Szikszai György Óvoda és 
Általános Iskola igazgatója.
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Az elmúlt években egy igen-
csak nagyszabású útfelújí-
tási program vette kezdetét 
a Csongrád-Csanád megye 
4. számú választókerület-
ben, eddig összesen mintegy 
114 milliárd 995 millió forint 
összértékben. Ez a program 
pedig idén folytatódik.

Ebből a közel 115 milliárd 
forintból épülhetett meg az 
M43-as autópálya határig 
tartó szakasza, a nagylaki, 
vagy éppen a Hódmező-
vásárhelyt elkerülő út. De 
megújult a Makó és Csanád-
palota közötti, a Vásárhely 

és Mártély közötti és a 47-es 
főút is – többek között.
Hamarosan azonban újabb 
útfelújítási program veszi 
kezdetét. A Magyar Falu 
Programnak köszönhe-
tően teljesen új burkolatot 
kap a Földeák és Óföldeák 
közötti 4 km-es szakasz, itt 
a kivitelező már át is vette 
a munkaterületet – árul-
ta el lapunknak a Magyar 
Közút kommunikációs 
főosztálya. Itt egyébként a 
KRESZ táblákat is cserélni 

fogják, a beruházás költsége 
527.052.452 forint.
Készen vannak a kiviteli ter-
vek a Királyhegyest az M43-
assal összekötő útra, erre 
már kiírták a közbeszerzési 
eljárást, folyamatban van a 
kivitelező kiválasztása.
Hamarosan kezdetét ve-
heti azonban a Tótkomlós–
Pitvaros–Rákos összekötőút 
teljes rekonstrukciója: itt 
a Pitvaros és Csanád-
alberti közötti szakaszt a 
Magyar Közút újítja fel, az 

Ambrózfalva és a Békés me-
gyei határ közötti 4 km-es 
részre pedig már megkötöt-
ték a kiválasztott vállalko-
zóval a szerződést. A mun-
kálatok mindkét szakaszon 
várhatóan még idén megva-
lósulnak, a beruházásra a 
Magyar Falu Program bizto-
sít 328.952.736 forintot. 

Folytatódik a nagyszabású útfelújítás
a választókerületben

VÉGRE ELKEZDŐDHET 
A MAKÓ-RÁKOSI KERESZ-
TEZŐDÉSBEN A KÖRFOR-
GALOM MEGÉPÍTÉSE

Idén ősszel megkez-
dődhet a körforgalom 
építése a Makó-Rákos 
kereszteződésben. Régi 
vágya ez az ott élőknek, 
mert itt rengeteg volt a 
baleset. Mára elkészültek 
a kiviteli tervek. A kör-
forgalom külső mérete 
24 méter lesz, a belső 
mérete 15 méter, azaz 
kilenc méteres körülbelül 
az aszfaltozott sáv, ahol 
maguk a járművek fog-
nak közlekedni. Termé-
szetesen lesznek egyéb 
forgalombiztonsági 
elemek, táblák, fény-
visszaverő elemek, amik 
szintén a biztonságot 
fokozzák.

ELKEZDŐDÖTT A 47-ES 
NÉGYSÁVOSÍTÁSÁNAK 
TERVEZÉSE IS

Lázár János országgyűlési 
képviselő már öt évvel 
ezelőtt hangsúlyozta: 
kiemelten fontos, hogy 
Szegedet és Debrecent 
négysávos út kösse össze, 
ami Hódmezővásárhely-
nek és Békéscsabának 
is ugyanúgy érdeke. Ma 
ott tart a projekt, hogy 
tervezik a hiányzó négy-
sávos szakaszt. Összesen 
835,8 kilométernyi új 
út építéséről döntött a 
kormány.

MINTEGY 100 KILOMÉTER KERÉKPÁRÚT IS 
ÉPÜL A MEGYÉBEN

Gémes László, a Csongrád-Csanád Megyei Közgyű-
lés elnöke lapunknak elmondta: a cél, hogy egy ösz-
szefüggő kerékpárút-hálózat készüljön el az egész 
megyében, ennek tervezésére mintegy 112 millió fo-
rintot biztosít a megyei önkormányzat. A 4-es számú 
választókerületet érintően a tervek között szerepel: 
Makó és Földeák közötti kerékpárút, mintegy 9 km 
hosszan, egy, a Maros-partra levezető bicikliút 5,8 
km hosszúságban, de szeretnének építeni Makó és 
Kövegy között a hamarosan megépülő Csanádpalo-
ta és Pitvaros közötti mellé, de tervben van egy bicik-
liút a 47-es út mentén Algyő és Vajhát között. Hama-
rosan biztonságosan kerékpározhatnak át a nagy-
lakiak is Magyarcsanádra, a pitvarosiak Csanád-
albertire, valamint az ambrózfalviak kerékpárútja is 
szerepel a tervek között a vasútállomás irányába – a 
kérésük szerint, valamint ugyaninnen Nagyérre.
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Nemrég munkamegbeszélést tar-
tott a makói képviselő-testület a 
Hagymatikum fejlesztésével kapcso-
latosan. Itt született arról is döntés, 
hogy felkérik Lázár Jánost, szemé-
lyesen keressen befektetőt a fürdő 
szomszédságában megépülő szálloda 
kivitelezéséhez, és folytassa le az 
üzemeltetői tárgyalásokat is. A fürdő-
beruházás kormánybiztosa örömmel 
vállalta a feladatot, amely kapcsán 
kiemelte: a két beruházás megvalósu-
lásával Makó könnyedén utolérheti 
akár Gyulát is turizmus tekintetében.

„A 8–8,5 milliárd forintból megvalósuló 
szállodával kapcsolatosan az a célki-
tűzés, hogy magas minőségű szolgál-
tatást adjon. A város azzal nyerné a 
legtöbbet, ha ezt egy jónevű, a szálloda-
iparban érdekelt és tapasztalt csoport 
valósítaná meg. Ez ugyanis garancia 
lenne a szolgáltatási minőségre” – 
hangsúlyozta Lázár János.

Lázár János új felkérést kapott a makóiaktól:
befektetőt kell keresnie a szállodához

Lázár János országgyűlési képviselő 
az idei évben is tiszteletét tette az 
1848-49-es forradalom és szabadság-
harc 173. évfordulóján, március 15-én 
a választókerület több településén, 
hogy – bár rendhagyó módon, de – 
megemlékezzen a hőseinkről.

„Hogy mit jelent számunkra a szabad-
ság, azt sokszor csak akkor fogjuk föl 
igazán, amikor elveszítünk belőle egy 
darabot. Mint most, a világjárvány 
idején… Idén négy fal között kell ünne-
pelnünk és egymástól távolságot tartva 
kell megélnünk a nemzeti összetartozás 
érzését. A vírussal szembeni szabad-
ságharcunk sajnos már egy éve tart. 
Ezúttal azonban senki és semmi nem 
kényszeríthet minket fegyverletételre. 
A tavaszi hadjáratunk sikeres lesz, mert 
ahogyan 173 éve, úgy idén is a saját ke-
zünkbe vettük a sorsunkat. Most szó 
szerint igaz, hogy a szabadság csupán 

egy karnyújtásnyira van. A hazaszere-
tet ezúttal a védőoltás felvételét köve-
teli mindannyiunktól. Nyújtsuk oda a 
karunkat! Védjük meg önmagunkat, 
egymást: Magyarországot!” – emelte ki 
az országgyűlési képviselő.

„A szabadság csupán egy
karnyújtásnyira van!”
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A kormány által kiírt pá-
lyázatok egyik legnagyobb 
nyertese az elmúlt idő-
szakban egyértelműen 
Maroslele: összesen közel 
200 millió forint támoga-
tásból fejlődhetett. Drimba 
Tibor, a település újonnan 
megválasztott polgámeste-
re elmondta: két utcát is le 
tudtak aszfaltozni 18 mil-
lió forintból, több mint 
132 millió forint támoga-
tásból új bölcsőde épül, de 

az óvodát is felújítják több 
mint 33 millió forintból, a 
temető rekonstrukciójára 
pedig közel 5 millió forintot 
nyertek.

„Fontos, hogy ezt folytassuk, 
így a jövőben szeretnénk 
rendbe tenni a belterületi 
utakat, az árkokat, a Falu-
házat, és a volt jegyzői la-
kást, hogy egy szép közössé-
gi tere legyen a fiataloknak, 
valamint a temetőhöz még 
egy parkolót. De fejleszte-
ni kellene a közvilágítást, a 
játszótereinket és egy ipari 

területet is jó lenne kiala-
kítani” – sorolta a polgár-
mester, aki azt is kiemelte: 
„Ha azt szeretnénk, hogy 
20-30 év múlva is egy élhető 
település legyünk, keményen 
kell dolgoznunk. A település 
fejlődése töretlen, jó szövet-
ségese a leleieknek Lázár 
János. Mindezt jól mutatják 
az elmúlt évek beruházási 
és fejlesztési támogatásai 
is. Elképzeléseinket és ötle-
teinket a Csongrád-Csanád 
megyei Önkormányzat elnö-
ke, Gémes László is szívesen 
fogadja, támogatja”.

Elképesztő mértékű fejlesz-
tés zajlott és van folyamat-
ban Kövegyen: 2019-ben és 
2020-ban mintegy 90 millió 

forintot nyert a Magyar 
Falu Program keretében 
és a Belügyminisztérium 
pályázatainak köszönhe-
tően. A település vezetője, 
Galgóczkiné Krobák Mária 
polgármester lapunknak el-
mondta, ezek a pályázatok 
nagyon jó lehetőséget bizto-
sítanak, hiszen nem sok az 
adóbevételük.

„Ebből az összegből szin-
te az egész falu meg fog 
újulni. Modernizálódott a 

polgármesteri hivatal 
12 millió 300 ezer forintból, 
új eszközöket vettünk a 
közterület karbantartására 
több mint 5 millió forintból, 

de vásároltunk orvosi esz-
közöket 2 millió 785 ezer 
forintért, és a rendelőt is fel 
fogjuk újítani, erre 23 millió 
181 ezer forintot nyertünk.

Drimba Tibor: a cél, hogy Maroslele fejlődése
ne álljon meg

Két év alatt közel 90 millió forint
fejlesztés Kövegyen
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Már zajlik a különleges-
ségek előállítása az új, 
mintegy 1000 négyzetmé-
teres csokoládégyárban 
Székkutason.

A PremiumChoco Kft. 
gőzerővel tárgyal vállal-
kozásokkal és multina-
cionális cégekkel, hogy a 
termékeikkel mihamarabb 
találkozhassanak az édes-
séget kedvelők a boltok 
polcain. Kruzslicz Tamás, a 
csokigyár egyik tulajdono-
sa és ügyvezetője lapunk-
nak felelevenítette: egy kis, 
manufakturális jelleggel 
működő üzemmel kezdték 
meg a munkát Székkutason, 

azonban sok megkeresés 
érkezett hozzájuk nagyobb 
vállalkozásoktól, akiknek az 
igényeit nem tudták kiszol-
gálni. – „Ezért döntöttünk 
úgy, hogy szükséges egy új 
csarnok kialakítása. A be-
ruházás 1 milliárd forintba 
került, melynek felét pályá-
zati támogatásból, a másik 
felét pedig banki kölcsönből 
és önerőből finanszíroz-
tuk” – folytatta az ügyveze-
tő. A koronavírus-járvány 
azonban sajnos náluk is 
rányomta a bélyeget a ta-
valyi évre és a gyár építésé-
re. Folyamatos csúszásban 
voltak, mivel azok az olasz 
szakemberek, akik az új 

gépeket beüzemelték, csak 
a tervezettnél később és 
körülményesebben tudtak 
ideutazni. Emiatt lecsúsztak 
a szaloncukorszezonról is, 
amit megsínylett a cég éves 
forgalma. – Nehéz helyzetbe 
kerültünk, de végül sikerült 
megvalósítanunk az üze-
met. Megszereztük a műkö-
dési engedélyt, így a 90-100 
grammos saját márkás tej- 
és étcsokoládé táblák, va-
lamint a mártott termékek 
előállítása megkezdődött – 
ismertette Kruzslicz Tamás. 
A kft fő profilként a sza-
loncukrot határozta meg, 
aminek a forgalmazására 
folyamatosan tárgyalnak 

a boltokkal és a multik-
kal. Ugyanis a szaloncukor 
gyártási ideje leginkább a 
nyár, hogy szeptemberre, 
októberre már a polcokra 
kerüljön az apró, ám an-
nál jellegzetesebb édesség. 
Emellett nagy hangsúlyt 
fektetnek majd a pasztilla 
gyártására is, ami elsősor-
ban a cukrászok, pékek fon-
tos csokialapanyaga. A ter-
melés egyelőre időszakos, a 
megrendelésekhez igazodik. 
A vállalat munkatársai most 
még egy műszakban dolgoz-
nak, azonban a cél az, hogy 
ezt kettőre bővítsék és ösz-
szesen 15-20 fő által készül-
jenek a finomságok.
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Beindult a csokigyártás Székkutason

Rendbe tesszük a temetőket – bele-
értve az egyházi temetőket is – 11 mil-
lió 338 ezer forintból. Felújítjuk a 
faluházakat 12 millió 690 ezer forint 
támogatásból, és új falugondnoki bu-
szokat is vásárolunk (14 millió 681 ezer 
forint), hiszen a faluból sokaknak át 
kell járniuk Csanádpalotára és Makóra 
– akár komolyabb orvosi ellátás miatt” 
– sorolta a polgármester, majd azt is 
hozzátette: a fejlesztéseket a jövőben is 
folytatni akarják, hiszen azt szeretnék, 
hogy minden kövegyi jól érezze magát 
a településen.

„Ehhez van egy nagyon jó szövetsége-
sünk is, Lázár János országgyűlési kép-
viselő személyében” – zárta gondolatait 
a polgármester.
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Szomorú fordulatot vett a korona-
vírus-járvány hazánkban is: a sokkal 
fertőzőbb és súlyosabb megbetegedése-
ket okozó brit mutáció napi több ezer 
embert betegít meg. A szakemberek 
fontos üzenete, hogy még nem szabad 
belefáradnunk a védekezésbe, amely-
nek a leghatásosabb módjai továbbra 
is immunrendszerünk erősítése (sok 
vitaminbevitellel, egészséges táplálko-
zással és a lehető legtöbb mozgással), 
a maszk viselése, a távolságtartás és a 
sűrű kézmosás! Bár nagyon súlyos a 
helyzet, de mégsem reménytelen, hi-
szen a harmadik hullámot már sokkal 
felkészültebben várta a kormány, mint 
az előzőeket. Megérkezett a legna-
gyobb fegyver, a vakcina is hazánkba, 
ráadásul pedig immár hat különböző 
oltóanyag áll rendelkezésre, valamint 
a tömeges oltás megszervezésében is 
kiemelkedőek vagyunk: gyakorlatilag 
Európában hazánk a második helyen 
áll az átoltottság terén! A szakemberek 

kiemelik: ahhoz, hogy véget érjen ez a 
rémálom mindenki számára és minél 
hamarabb visszatérhessünk a korábbi 
életünkhöz, arra van szükség, hogy a 

lehető legtöbben felvegyék a védőol-
tást, hiszen ez a közös érdekünk!
Az oltásra regisztrálni a vakcinainfo.
gov.hu oldalon lehet. 
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